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ACTA NÚM. 60 
 
 

Membres assistents: 
 
Armand Sánchez Bonastre 
Marta Bertrán Tarrés 
Ismael Iván Blanco Fillola  
Jordi Carrabina Bordoll 
Jordi Hernández Sánchez 
Amparo Huertas Bailén 
Virginia Luzón Fernández 
Iván Martínez Flores 
Sergi Olvera Maneu 
Jordi Pàmies Rovira 
Carles Pedret Ferré 
José Francisco Pérez Hernández 
Raquel Piqué Huerta 
Maria Saña Seguí 
David Sánchez Solbes 
Albert Teixidó Palazón 
Xavier Verge Mestre 
Ramón Vilanova Arbós 
 

A Bellaterra, a les 9.30 h del dia 5 de 
novembre de 2020, es reuneixen en sessió 
ordinària, a la sala de juntes del Rectorat i 
sota la presidència del vicerector de Recerca 
i de Transferència, Armand Sánchez 
Bonastre, els membres de la Comissió de 
Transferència de Coneixements i Projectes 
Estratègics assenyalats al marge. 

 
Hi assisteixen, amb veu i sense vot, Carme Nogués Sanmiquel, adjunta del vicerector d’Innovació 
i de Projectes Estratègics, Anabel Poveda Barbero, cap de l’Àrea de Gestió de la Recerca, Xavier 
Vallvé Sánchez, cap de l’Oficina de Valorització i Patents, i Xavier Ariño Vila, responsable de 
Projectes Estratègics. 
 
Hi actua com a secretari Pedro de Alcántara-García Briones.  
 
 
 
Ordre del dia 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
2. Informe del vicerector. 
3. Presentació de l’informe dels LPS. 
4. Presentació de l’informe anual dels Serveis Cientificotècnics. 
5. Assumptes de tràmit. 
6. Torn obert de paraules. 

 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
La sessió d’aquesta comissió es desenvolupa a distància, a l’empara de l’article 6 del Decret llei 
8/2020, de 24 de març, de modificació parcial del Decret llei 7/2020, de 17 de març, de mesures 
urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de residus sanitaris, de 
transparència, de transport públic i en matèria tributària i econòmica, i d’adopció d’altres mesures 
complementàries, i de la Instrucció de la UAB 9/2020, que modifica la Instrucció 5/2020, sobre 
l’organització de reunions urgents a distància dels òrgans de govern col·legiats generals davant 
l’emergència sanitària decretada a causa del COVID-19. 
   
El president dona la benvinguda a Marta Bertrán Tarrés, degana de la Facultat de Ciències de 
l’Educació des del 13 d’octubre de 2020, que substitueix Joaquín Gairín Sallán, anterior degà de 
la Facultat. 
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1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
   
La Comissió de Transferència de Coneixements i Projectes Estratègics de la UAB aprova, 
per assentiment, l’acta de la Comissió de la sessió de 16 de setembre de 2020. 
 
 
2. Informe del vicerector 
 
El president inicia el punt informant del resultat de les eleccions a rector, i diu que probablement 
el guanyador de les eleccions, Jabier Lafuente, passarà a ser nomenat formalment rector la 
setmana que ve i que es té previst que al llarg de la setmana del 16 de novembre es pugui fer 
l’acte d’acceptació del càrrec. La presidència d’aquesta comissió serà desenvolupada per la nova 
vicerectora d’Innovació i de Projectes Estratègics, Rosa María Sebastián.  
 
En relació amb la reunió de la CRUE en matèria de recerca i desenvolupament, comenta que hi 
van participar el ministre d’Universitats i el de Ciència i Innovació i van informar que: a) les 
universitats participants en plataformes internacionals de recerca es beneficiaran d’una 
convocatòria d’ajuts específics; b) es preveu un increment de 10 milions d’€ en properes 
convocatòries d’FPU; c) en relació amb el fons d’ajuts europeu de 140 mil milions d’€, es preveu 
que es destinin al Ministeri d’Universitats 900 milions d’€, dels quals 75 milions d’€ es preveu que 
es destinin a la digitalització de les universitats; d) es vol destinar uns 130 milions d’€ anuals a 
programes de mobilitat postdoctoral; e) es preveu que la taxa de reposició de personal docent i 
investigador sigui del 110 % i un increment significatiu dels pressupostos de la convocatòria del 
Plan nacional, i es permet la permuta de taxes de reposició entre Universitats, i f) es mantindrà 
la taxa de reposició d’investigadors I3.  
 
En relació amb els documents del Ministeri de Ciència i Innovació sobre la carrera investigadora 
que s’estan preparant, diu que avancen sobre l’estatut del PDI, la qual cosa implicarà la 
modificació de la Llei orgànica d’universitats i de la Llei de la ciència.  
 
Comenta que la Direcció General de Recerca ha demanat que es facin aflorar aquells projectes 
de recerca relatius a la COVID-19 perquè siguin objecte de finançament per fons públics.  
 
Explica que, des de la setmana passada, ha sortit una possibilitat de participar en l’ampliació de 
l’activitat del sincrotró i d’ampliar l’extensió del campus més enllà de l’autopista, en el Parc de 
l’Alba, i que també s’ha rebut una proposta d’Eurecat per desenvolupar unes plantes pilot que 
pot comportar la reordenació dels Serveis Cientificotècnics.  
 
Informa que s’han adjudicat a la UAB sis investigadors Ramón y Cajal, que junt amb quatre del 
programa Beatriz Galindo i dos ICREA fan un resultat molt bo.  
 
Informa, sobre la convocatòria «Replegar-se per créixer: l’impacte de les pandèmies en un món 
sense fronteres visibles (PANDÈMIES 2020)», que al final no ha estat necessari implementar els 
criteris de priorització aprovats atès que hi va haver 25 sol·licituds de participació d’un total de 
27 que es podien presentar. 
 
 
3. Presentació de l’informe dels LPS 
 
El president dona la paraula a Carme Nogués, que fa una breu presentació de l’informe sobre 
l’anàlisi de l’estat actual dels laboratoris de prestació de serveis de la UAB (LPS), incorporat com 
a document núm. 1. Explica la naturalesa dels serveis, el tipus de serveis desenvolupats, els 
àmbits d’actuació, el personal adscrit, el suport administratiu adscrit, el tipus d’activitat externa i 
interna i l’estudi sobre tarifes. Informa de les conclusions següents:  
 
— Activitat externa. Planteja la situació de quin percentatge dedicat a activitat externa s’ha de 

demanar a aquestes estructures, més del 75 % o més del 50 %. Aquells que no compleixen 
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el requisit haurien de ser transformats en serveis cientificotècnics o, si no poguessin perquè 
no compleixen els requisits per ser-ho, s’hauria de pensar en una estructura alternativa. 
 

— Autofinançament. Partint que els LPS són estructures autofinançades, es posa de manifest 
que totes aquestes estructures utilitzen personal docent i investigador i fins i tot becaris 
(personal que no ha estat considerat a l’informe) i utilitzen l’estructura administrativa de 
l’estructura de la qual depenen els investigadors. En alguns LPS hi ha PAS del capítol I i 
capítol IV assignats a l’activitat de serveis. Aquest personal hauria d’estar finançat pels LPS. 
Aquesta situació crea conflictivitat entre les direccions dels LPS que no disposen de PAS al 
servei. 

 
— Informe anual. Es posa de manifest que des del 2010 no s’ha fet seguiment periòdic de 

l’activitat d’aquestes estructures. Hi ha hagut directors de serveis que no han lliurat aquest 
informe al Vicerectorat de la matèria.  

 
— Tarifes. Tot i que la majoria d’LPS disposen de tarifes aprovades pel Consell Social, hi ha 

serveis que no.   
 
Tot seguit, en el torn de paraules, el president agraeix la gran tasca d’anàlisi i de concreció 
presentada per Carme Nogués i introdueix en el debat la singularització dels centres TECNIO i 
el tema de la barreja d’activitat d’investigadors i d’activitat pròpia de prestació de serveis. En 
aquest sentit es parla dels estímuls per aconseguir que estructures de recerca que estiguin fent 
serveis a l’exterior formalitzin l’alta com a LPS. Es valora la necessitat de l’estructura 
administrativa de suport als LPS. També es tracta de la necessitat de seguir garantint els mínims 
de qualitat dels serveis. Finalitza el debat el president, dient que proposarà a la nova vicerectora 
d’Innovació i de Projectes Estratègics que inclogui a la propera sessió de la Comissió un punt de 
l’ordre del dia per parlar de la situació dels LPS.   
 
 
4. Presentació de l’informe anual dels Serveis Cientificotècnics 
 
El president dona la paraula a Carme Nogués, que fa una breu presentació de l’informe econòmic 
dels Serveis Cientificotècnics (SC) en data 2019, incorporat com a document núm. 2. Explica el 
nou organigrama aprovat amb el nou reglament dels serveis cientificotècnics per després passar 
a tractar dels aspectes següents:   
 
— Ingressos. Provenen de: convenis signats amb l’exterior; serveis a altres estructures de la 

UAB a través de càrrecs interns; transferències fetes per l’Àrea de Gestió de la Recerca per 
finançar personal; el retorn global del cànon generat, i les aportacions de les facultats 
(bàsicament pressupost per telèfon). 
 

— Despeses. Provenen dels costos de personal de capítol VI i fins i tot becaris; del 
manteniment de l’equipament; de la compra d’equipament nou; de l’adquisició de fungibles; 
de despeses diverses, i del cànon que es genera. 

 
 
— Personal. Es distingeix tres tipus de personal: personal de capítol I, personal finançat per 

l’Àrea de Gestió de la Recerca o derivat dels acords d’estabilització i personal finançat 
directament pel mateix SC a través dels ingressos generats pel servei prestat. 

 
  
— Subvencions de la UAB als SC: LIGIT (55 %), LLEB (35 %), SAQ (63 %), SCAC (59 %), 

SDRX (75 %), SE (52 %), SEA (15 %), SePBioEs (52 %), SeRMN (81 %), SGB (32 %), 
SGCE (81 %), SM (58 %), SPTA (62 %), UTPR (81 %). 

 
 
— Estat d’obsolescència dels aparells. És un tema preocupant tant pel que fa als equipaments 

científics en general com als particulars dels SC. Cada cop es destina més recursos a la 
reparació d’equipament vell i menys a la renovació. Aquest problema afecta cada any i 
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arribarà un moment en què la situació serà insostenible. Afecta sobretot l’SAQ, el SeRMN i 
l’SM. 

  
El president obre un torn de paraules, agraeix de nou la gran feina feta per Carme Nogués i 
comenta que aquests informes s’han presentat al Consell Social. Es parla de l’heterogeneïtat 
dels Serveis i de la transformació normativa i de gestió que s’ha fet darrerament. Es valora 
l’impacte de la COVID-19 en la davallada de l’activitat dels SC i sobre la mobilitat del personal 
entre els diferents SC.  
  
 
5. Assumptes de tràmit 
 
No n’hi ha cap. 
 
 
6. Torn obert de paraules 
  
Jordi Carrabina pregunta la situació de reconeixement dels trams de transferència. El president 
contesta que, segons les informacions que ha facilitat el Ministeri, sembla que la convocatòria de 
reconeixement de sexennis de recerca i transferència es mantindria.  
  
Jordi Carrabina també pregunta sobre l’estat d’implementació del programari de gestió de la 
recerca EGRETA. Anabel Poveda comenta que ja està implantat al campus, que hi ha un equip 
treballant el traspàs de dades de l’aplicació antiga a la nova però que, si les dades que hi havia 
a l’aplicació antiga no estaven ben incorporades, en passar-les al nou sistema hi haurà 
mancances. També explica que, com que la nova aplicació és molt més extensiva, hi ha camps 
que no queden coberts, la qual cosa requereix que a mesura que es vagin fent actuacions es 
vagin completant els camps disponibles al sistema. El president valora que la nova eina és molt 
potent i vàlida, i que el que s’està vivint són les circumstàncies típiques d’una migració de 
sistemes informàtics. 
  
  
 
A les 11.30 h el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
  
El secretari        Vist i plau 
         El president 
 


